
 

 
 
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA PEL PLE DE L'AJUNTAMENT EL DIA 25 
DE GENER DE 2024 
 
Vacarisses, a 25 de gener de 2024, essent les 19:00 hores del dia de la data i prèvia 
convocatòria realitzada a l'efecte, es reuneixen en sessió ordinària, els components del Consell 
Plenari Municipal, a la Sala de l'Ajuntament destinada a l'efecte, amb l'objecte de tractar i donar 
compliment als assumptes compresos a l'ordre del dia. 

Presideix     
                                          
Antoni Masana i Ubach, l’alcalde  
   
Regidors 
 
Olga Serra Luque 
Paola Moral Ramírez 
Aitor Piqueras Rodes 
Jasone Mendizabal Mendizabal 
Debora Sancho Latorre 
Pere Casas Ardanaz  
Raúl Avilés Trabalón 
María Moreno Martínez 
Jesús Arasanz Castilla  
Isabel Fernández Donaire 
Juan Pablo Garrido Sánchez 
Iker Heredia Cuadra 
 
Assistits pel secretari accidental Jordi Sánchez Hurtado, qui dona fe de l'acte.  
 
  

 
O R D R E     D E L      D I A 

 
 
 
1.- PART RESOLUTÒRIA.- 
 
1.1.- APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA EL DIA 20 DE 
DESEMBRE DE 2023 I L’ACTA DE LA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA URGENT CELEBRADA 
EL DIA 27 DE DESEMBRE DE 2023.- 

Sotmesa les actes  a votació  
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1.2.- PROPOSTA DE L’ALCALDIA D’ENCOMANDA DE LA GESTIÓ INFORMATITZADA DEL 
PADRÓ D’HABITANTS A LA DIPUTACIÓ DE BARCELONA I L’APROVACIÓ DEL CONVENI 
CORRESPONENT. - 
 
La Comissió de Govern de la Diputació de Barcelona (actualment, denominada Junta de 
Govern), en sessió de data 26 de juny de 1997, va aprovar un Conveni-tipus que articulava 
jurídicament l’encomanda de gestió de l’AGIPH (Gestió Informatitzada del Padró d’Habitants 
dels ens locals), publicat al BOPB núm. 169 de 16.7.1997. 
 
Per acord de Comissió de Govern, de data 29.03.2001, es modifica el conveni-tipus (AGIPH), 
concretament en la substitució de les citacions a la Llei Orgànica 5/1992 per les referències a la 
Llei Orgànica 15/1999. 
 
Per acord de la Junta de Govern de data 11.3.2010, l’esmentat conveni tipus es va adequar als 
nous requeriments jurídics imposats per dita normativa relacionada amb la protecció de dades 
de caràcter personal. Aquesta actualització fou publicada al BOPB núm. 76, Annex I, de data 
30.3.2010. 
 
En data 27 d’abril de 2016, va ser aprovat el Reglament (UE) 2016/679 del Parlament Europeu 
i del Consell, relatiu a la protecció de les persones físiques en allò que respecta al tractament 
de les seves dades personals i a la lliure circulació d’aquestes dades (RGPD) (DOUE de 
4.5.2016).  
 
Aquesta nova regulació, que per primera vegada es fa a través d'un reglament europeu, resulta 
d’obligat compliment pels Estats membres des del 25 de maig de 2018 i deroga la Directiva 
95/46/CE que va donar lloc, mitjançant la seva transposició a l’ordenament espanyol, a 
l’esmentada LOPD.  
 
Davant de la necessitat d’adaptar el dret espanyol al model establert pel RGPD, el proppassat 
7 de desembre de 2018 va entrar en vigor la nova Llei Orgànica 3/2018, de 5 de desembre, de 
Protecció de dades personals i garanties dels drets digitals. 
 
Aquesta Llei complementa, clarifica i desenvolupa alguns aspectes de gran rellevància en la 
protecció de dades de caràcter personal, tant des del punt de vista dels drets de les persones 
com de les obligacions de les persones i entitats que tracten dades de caràcter personal i 
deroga l’anterior Llei Orgànica 15/1999, de 13 de desembre, de Protecció de dades de caràcter 
personal.  
 
Així, aquesta modificació normativa afecta substancialment a les obligacions dels responsables 
i dels encarregats dels tractaments de dades i això és el que fa necessari una actualització del 
Conveni-tipus de l’AGIPH, aprovat a l’any 2010.  
 
Així mateix, existeixen també altres raons de caràcter tècnic que justifiquen la necessitat de dita 
actualització, com és el canvi en el programari i en els sistemes d’interoperabilitat entre les 
diferents administracions públiques que hi participen en la gestió del Padró. 
 
L'Ajuntament de Vacarisses està interessat en aprovar el conveni per a la gestió informatitzada 
del padró d’habitants al no disposar dels mitjans per poder mantenir les dades de forma 
automatitzada, tal com disposa l’article 17.1 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les 
bases del règim local així com l’article 11.1 de la llei 40/2015, de 1 d’octubre, de Règim Jurídic 
del Sector Públic. 
 
Fonaments de dret 
 
 - Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local.  
- Llei 39/2015, d'1 d’octubre, de Procediment Administratiu Comú de les Administracions 
Públiques. 
 - Llei 40/2015, d'1 d’octubre, de Règim Jurídic del Sector Públic.  
 



 

 
 
- Decret legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, pel qual s'aprova el Text refós de la Llei municipal i de 
règim local de Catalunya.  
- Llei 19/2014, de 29 de desembre, de Transparència, accés a la informació pública i bon 
govern.  
- Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals (ROAS), aprovat pel Decret 179/1995, 
de 13 de juny.  
- Llei orgànica 3/2018, de 5 de desembre, de Protecció de dades personals i garantia dels drets 
digitals (BOE núm. 294, de 6 de desembre de 2018). 
 - Reglament (UE) 2016/679 del Parlament Europeu i del Consell, relatiu a la protecció de les 
persones físiques en allò que respecta al tractament de les seves dades personals i a la lliure 
circulació d’aquestes dades (RGPD) (DOUE de 4.5.2016)  
- Reglament estatal de Població i Demarcació Territorial de les Entitats locals, aprovat pel RD 
1690/1986, d’11 de juliol, segons la redacció del seu Títol II disposada pel RD 2612/1996, de 20 
de desembre (BOE núm. 14, del 16 de gener de 1997).  
- Resolució de 16 de març de 2015, de la Subsecretaria, per la que es publica la Resolució de 
30 de gener de 2015, de la Presidència de l’Institut Nacional d’Estadística i de la Direcció 
General de Coordinació de Competències amb les Comunitats Autònomes i les Entitats Locals, 
sobre instruccions tècniques als Ajuntaments sobre gestió del padró municipal (BOE núm. 71, 
de 24 de març de 2015.  
 
 
Atès que la Comissió Informativa de Regim Interior, reunida en sessió ordinària del dia 17 de 
gener de 2024 va dictaminar , al Ple de la Corporació proposo l’adopció dels següents: 
 
 

A C O R DS 

Primer.- Encomanar a la Diputació de Barcelona la gestió informatitzada del padró d’habitants. 
 

Segon.- Aprovar el Conveni pel qual es regirà l’encomanda de la gestió informatitzada del 
padró d’habitants de la Diputació de Barcelona (segons ANNEX, conveni tipus Diputació de 
Barcelona). 

 
Tercer.- Facultar al Sr. Alcalde per a la signatura del conveni i l’adopció de qualsevol acte que 
sigui necessari per a l’execució del conveni formalitzat. 
Quart.- Comunicar el present acord a la Diputació de Barcelona.  

Cinquè.- Publicar el present acord al Butlletí Oficial de la Província i al portal de transparència i 
trametre el conveni signat al Registre de convenis de col·laboració i cooperació de la 
Generalitat de Catalunya. 

 

El Sr. Antoni Masana explica que ja es va explicar a comissions  que del que es tracta es que 
senzillament es passa  a la Diputació per tal que sigui ella que porta el Padró municipal, 
continua dient igual que amb altres temes com, per exemple, rebut d’escombraries, de l'aigua , 
que ho porten des de la Diputació, ja que estan  molt més avesats a fer-ho ho i també treuen 
una mica de feina als treballadors de la casa.  

Pren la paraula la Sra. Maria Moreno  que demana saber si els criteris que portem fins ara amb 
el tema d'empadronament continuarà  igual , i si la documentació, és a dir ,si podrem venir aquí 
a demanar el  del Padró i certificats a lo qual l’Alcalde li respon que si. 

Insisteix  la Sra. Maria Moreno demanant  si els criteris per empadronar la gent continuen  
igual. 

 



 

Pren la Paraula el Sr Antoni Masana que diu que els criteris sempre han sigut sempre els 
mateixos  per empadronar la gent. I diu que tenim  l'obligació d'empadronar a tothom que es en 
el municipi fins i tot, a l'Ajuntament en una cova i on sigui. Ho dic perquè, com que hi ha un 
debat ara, si els han d'empadronar, o no, assevera el Sr. Alcalde que s'ha d'empadronar a 
tothom, i a més a més nosaltres pensem que s'ha d’empadronar  a tothom i que l’única cosa 
que canvia es la gestió. 

Doncs s'aprova per una limitat, també. 

 

Sotmesa la proposta a votació  
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1.3.- PROPOSTA DEL REGIDOR DE JOVENTUT D’APROVACIÓ DEL “PROTOCOL DE 
SEGURETAT EN ACTES PÚBLICS D’OCI NOCTURN DE VACARISSES”.- 
 
Antecedents 

Vista la necessitat detectada per la Taula Municipal de Salut i Benestar Jove d’optimitzar 
l’organització de festes populars atenent les problemàtiques sorgides en els espais d’oci 
nocturn de Vacarisses.  

En data 28 d’octubre de 2022, es va dictar Providència de l’Alcaldia que disposava la creació 
d’una comissió de treball transversal per a la redacció d’un protocol que abordés la seguretat 
en actes públics d’oci nocturn amb tècnics de l’Ajuntament així com amb presència de la 
Policia Local.  

El resultat de la Comissió de treball creada, ha sigut el document de “Protocol de seguretat en 
actes públics d’oci nocturn de Vacarisses” amb participació dels tècnics de Joventut, Cultura, 
Igualtat, Participació, així com el Cap de la Policia Local; a més de la col·laboració de la 
mercantil especialitzada en l’abordatge de les situacions explicades, “Mediare”.  

Atès que el Protocol preveu una sèrie de fitxes d’accions a mode orientatives per les diferents 
situacions que es donin vinculades a l’oci nocturn, a implementar per la Comissió de festes i 
agents implicats.  

Atès que la Comissió Informativa de Serveis a les persones, reunida en sessió ordinària el dia 
17 de gener de 2024, va dictaminar al respecte, al Ple de la Corporació proposo l’adopció dels 
següents  

A C O R D S 

PRIMER.- Aprovar el “Protocol de seguretat en actes públics d’oci nocturn de Vacarisses” 
redactat per la Comissió de treball transversal creada a tal efecte.  



 

SEGON.- Publicar el document en qüestió aprovat al web municipal així com al Portal de 
Transparència de l’Ajuntament.  

Pren la paraula el Sr. Aitor Piqueras explicant que com ja es va comentar a comissions, i vista 
la necessitat detectada per la taula municipal de Salut i benestar jove, d'optimitzar, 
homogeneïtzar, i simplificar l'organització de les festes populars, atenen a les  problemàtiques 
sorgides, doncs anteriorment en aquests espais dos i nocturn, es va crear una comissió de 
treball formada per tots els agents i les agents implicats i  implicades, entre ells els tècnics i les 
tècniques de Joventut, cultura i igualtat i participació, així com el cap de la policia local. 
 
Continua el Sr. Aitor Piqueras dient que  com a resultat d'aquesta comissió de treball, sorgeix  
aquest protocol de seguretat en actes públics d’oci i nocturn, el qual recull  fins a 34 fitxes, 
orientatives per les diverses situacions que es troben vinculades a l’oci nocturn, i que tracten 
tots els aspectes que tenen una influència notable en aquests espais.  
 
Pren la paraula el Sr Iker Heredia que diu  que  han rebut el protocol i diu que ens trobem en 
una situació que al ple anterior, que, com ja sabeu, es va aprovar el protocol de prevenció 
sexual i d'assetjament, hi tornem a veure de nou un protocol ideològic que només protegeix un 
col·lectiu de persones. Planteja el Sr. Heredia : de veritat, es tan difícil és realitzar un protocol 
genèric?. Continua dient que a banda d'aquest protocol, ja s'ha estat utilitzant a l'anterior 
legislatura, perquè ni tan sols s'han dignat actualitzar la pàgina 44 que diu que els participants 
amb càrrecs electes encara segueixen sortint antics regidors, com Julia Carbó i Albert Salamé. 
El protocol en si no esta  malament, el de Seguretat, el problema és que vostès no saben fer 
res sense ficar aquests punts ideològics de feminisme i LGBT, creant així un protocol exclusiu 
sobre aquest tema, perquè a banda de seguretat, com ja ho sabran, hi ha un protocol exclusiu 
sobre feminisme i altres. Tot i així el protocol de Seguretat continua tenint punts ideològics, com 
ara afegir punts lilas o la brillant idea, que ve el Ministeri d'Igualtat d'Irene Montero, que en 
comptes de pujar les penes als agressors, violadors i protegir les nostres fronteres de 
immigració il·legal massiva, dons bé, en fi..... 
 
Lamentablement si una dona, ha de ser agrida sexualment, ho serà amb o sense, punt lila i ho 
portem veient els últims anys. Continua el Sr. Iker Heredia dient que revisant el protocol 
exclusiu de violència sexual, és important avisar les dones que siguin agredides, que els seus 
agressors no seran, ni malalts, ni agressors, ni violadors, ni delinqüents, sinó productes d'una 
societat patriarcal, almenys així ho indica el protocol al següent punt, “assenyalar els agressors, 
com a productes d'una societat patriarcal i no com a persones desviades o excepcions”. En fi, 
després estan vostès a favor de l'islamisme, que justament això que vostès se suposa que hi 
estan en contra, és a dir el patriarcat etc.. En fi, un protocol molt extens i poc efectiu com 
sempre. Finalment, recordar-los l'article 14 de la Constitució Espanyola, com vaig fer a l'anterior 
ple, que diu que els espanyols són iguals davant la llei sense que pugui prevaler cap 
discriminació per raó de naixement, raça, sexe, religió, opinió, o qualsevol una altra condició o 
circumstància personal o social. 
Si el protocol va ser una genèric, votaríem a favor. Però com que no ho és, i ens sembla 
discriminatori, votarem en contra. 
 
Pren la paraula el Sr Raúl Aviles que  diu  que consideren  tenen que el protocol sí que es 
necessari, i  més, cada dia veiem que la violència de gènere que cada  vegada va en augment, 
i activar aquest tipus de protocols per al jovent , és necessari com qualsevol acció preventiva. 
 
El Sr. Raúl Aviles diu  que sí que volien saber i que no hem vist recollit  o no han sabut  trobar 
es quin ha estat el cost total de l'execució del protocol. 
 
 



 

Pren la paraula el Sr Aitor Piqueras, responent al Sr. Heredia  pel que  feia referència a que 
surt el nom en aquest cas de l'antiga regidora de Joventut i de polítiques de gènere la Sra. Júlia 
Carbó i  l'Albert  Salamé, i tot fent un incís vol agrair la seva feina, i aclara que surt el seu nom  
perquè, precisament ,aquest  protocol s’ha estat treballant durant el final de la legislatura 
anterior I aleshores, doncs és una feina que van realitzar ells i que, finalment, estem aprovant a 
avui  al gener del 24. 
 
Explica el Sr Aitor Piqueras que el protocol té en compte a tota la població i s’aborden aspectes 
com l'organització del propi espai ,els serveis  que s’ofereixen la programació, la comunicació, 
la difusió fins al tancament  de la festa, es un protocol molt ampli que va avarca totes les 
persones que gaudeixen de l’oci nocturn, i diu que pel que fa al punt lila, no entrarà massa, 
però explica  que al final nosaltres el que volem és oferir espais segurs per les dones, per 
col·lectiu LGTBIQ+ i per totes les persones que al final es troben a la festa. 
Pel que fa als costos, el Sr. Aitor Piqueras diu que ara mateix no te els números però explica 
que el cost anirà  relacionat amb la col·laboració de l'empresa especialista que ens ha ajudat a 
fer-ho. 
 

Sotmesa la proposta a votació  

 VOX 
Regidor 
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EN CONTRA X      
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1.4.- PROPOSTA DEL REGIDOR D’ACCIÓ CLIMÀTICA, EFICIÈNCIA ENERGÈTICA I 
BIODIVERSITAT D’ENCOMANA DE GESTIÓ PER A LA REALITZACIÓ D’ACTIVITATS DE 
CARÀCTER MATERIAL I TÈCNIC DE SUPORT A LA RECOLLIDA I GESTIÓ DELS RESIDUS 
MUNICIPALS  AL CONSORCI PER A LA GESTIÓ DE RESIDUS DEL VALLÈS OCCIDENTAL 
I L’APROVACIÓ DEL CONVENI CORRESPONENT.- 
 

El Consorci per a la Gestió de Residus del Vallès Occidental es va constituir a l’empara dels 
articles 87 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases de Règim Local, i 269 i  
 
 
següents del Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya aprovat per Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, per a la creació, gestió i prestació, de forma unificada, de 
serveis i activitats d’interès comú en matèria de residus a la comarca del Vallès Occidental. 
 
D’acord amb els seus Estatuts, el serveis que presta el Consorci s’emmarquen dintre de les 
competències pròpies dels municipis establertes a l’apartat 2.b) de l’article 25 de la Llei 
Reguladora de les Bases de Regim Local. 
 
D’acord amb l’art. 5.1 dels Estatuts, el Consorci té com a objectius: 

a) Planificar la gestió i tractament de residus a través de l’aprovació dels programes  
d’actuació corresponents. 

b) La construcció, la gestió, l’explotació, la conservació i el manteniment de les 
instal·lacions necessàries per fer les operacions de tractament, reciclatge i disposició 
controlada de residus municipals i assimilables. 

c) La construcció, la gestió, l’explotació, la conservació i el manteniment de les 
deixalleries municipals com a centres de recepció i emmagatzematge selectiu de 
residus municipals que no són objecte de recollida domiciliària. 



 

d) La gestió i explotació del servei de recollida, de recollida selectiva i de transport de 
residus municipals i assimilables. 

e) El foment de l’aplicació de la recollida selectiva i del reciclatge tant dels residus 
municipals com dels assimilables a municipals que puguin ser acollits. 

f) L’autorització de la disposició i codisposició dels residus municipals. 
g) La recaptació de taxes, preus públics i cànons sobre residus municipals i assimilables 

legalment establertes. 
h) La protecció contra la contaminació atmosfèrica en les zones urbanes. 

 
El Projecte PIRS d’impuls a la recollida selectiva, aprovat el febrer de 2020 per la Comissió 
Executiva del Consorci, té per objectiu, entre d’altres, promoure i acompanyar els municipis a 
iniciar el canvi cap a models de recollida d’alta eficiència amb identificació d’usuari. Un canvi 
necessari per l’acompliment d’objectius però que també incrementa substancialment la 
complexitat i la dedicació necessària per al seguiment del servei.  

 
Avaluades les necessitats de dedicació de seguiment i control dels sistemes de recollida d’alta 
eficiència amb identificació d’usuari als municipis ja implantats i els que estan previstos en els 
propers anys, el Consell Plenari del Consorci de Residus en la seva sessió del 15 de novembre 
del 2022 va aprovar el Pla de treball del Consorci pel 2023,en el qual s’estableix com un dels 
objectius més importants del Consorci pels propers anys disposar d’un programa específic 
d’actuació que inclogui un servei tècnic especialitat per tal d’encarregar-se de la gestió i 
seguiment de les recollides d’alta eficiència dels municipis de la comarca, així com diverses 
actuacions complementàries. 
 
El Programa PRAE de suport a les recollides d’alta eficiència, aprovat per acord de la Comissió 
Executiva de 13 desembre de 2022, té per objecte el suport tècnic especialitzat als municipis 
per tal de fomentar, implementar i monitoritzar els serveis municipals de recollides d’alta 
eficiència amb individualització de l’usuari i les accions complementàries que es deriven en 
aquests nous models. 
 
Amb l’objectiu d’acomplir els objectius de recollida selectiva establerts a la legislació i oferir un 
servei de més qualitat per a la ciutadania i pel medi ambient, l’Ajuntament de Vacarisses va 
implantar un sistema de recollida d’alta eficiència basat en el sistema porta a porta. 

 
Tal i com s’ha exposat, la posada en marxa d’un sistema de recollida d’alta eficiència amb 
identificació d’usuari requereix una dedicació, disponibilitat i especificitat que l’estructura 
administrativa i tècnica actual de l’Ajuntament té la necessitat de completar amb un suport 
extern.  
 
El Consorci disposa d’una estructura administrativa, econòmica, jurídica i tècnica, que 
compartint-la permetrà millorar l’eficiència de la gestió pública dels seus ens consorciats, reduir  
 
 
les duplicitats administratives i complir amb la legislació d’estabilitat pressupostària i 
sostenibilitat financera, aplicant economies d’escala i compartint recursos. 
 
Per raons d’eficàcia i operativitat es considera que el Consorci pot prestar el suport material i 
tècnic necessari per atendre les necessitats que requereixi l’Ajuntament en els àmbits 
anteriorment esmentats.  
 
L'Ajuntament de Vacarisses està interessat en aprovar el conveni de col·laboració per 
l’encomana de la gestió per a la realització d’activitats de caràcter material i tècnic de suport a 
la recollida i gestió dels residus municipals. 
 
Fonaments de dret 
 
- Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases del Règim Local.  
- Llei 39/2015, d'1 d’octubre, de Procediment Administratiu Comú de les Administracions 

Públiques. 
- Llei 40/2015, d'1 d’octubre, de Règim Jurídic del Sector Públic. 



 

- Llei 26/2010, del 3 d'agost, de règim jurídic i de procediment de les administracions 
públiques de Catalunya.  

- Decret legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, pel qual s'aprova el Text refós de la Llei municipal i 
de règim local de Catalunya.  

- Directiva (UE) 2018/851 per la qual es modifica la Directiva 2008/98/CE sobre els residus. 
- Llei 7/2022, de 8 d’abril, de residus i sols contaminats per a una economia circular. 
- Decret Legislatiu 1/2009, de 21 de juliol, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei reguladora 

dels residus. 
- Llei 19/2014, de 29 de desembre, de Transparència, accés a la informació pública i bon 

govern.  
- Llei orgànica 3/2018, de 5 de desembre, de Protecció de dades personals i garantia dels 

drets digitals (BOE núm. 294, de 6 de desembre de 2018). 
- Reglament (UE) 2016/679 del Parlament Europeu i del Consell, relatiu a la protecció de les 

persones físiques en allò que respecta al tractament de les seves dades personals i a la 
lliure circulació d’aquestes dades (RGPD) (DOUE de 4.5.2016)  

 
 
Atès que la Comissió Informativa de Serveis Territorials, reunida en sessió ordinària del dia 17 
de gener de 2024 va dictaminar, al Ple de la Corporació proposo l’adopció dels següents: 
 
 

A C O R D S 

Primer.- Encomanar al Consorci per a la Gestió de Residus del Vallès Occidental la gestió per a 
la realització d’activitats de caràcter material i tècnic de suport a la recollida i gestió dels residus 
municipals. 

 
Segon.- Aprovar el Conveni pel qual es regirà l’encomana de gestió per a la realització 
d’activitats de caràcter material i tècnic de suport a la recollida i gestió dels residus municipals 
al Consorci per a la Gestió de Residus del Vallès Occidental (segons ANNEX, conveni tipus 
Consorci). 

 
 
Tercer.- Autoritzar la despesa amb número d’operació 220240000033 per import de 13.150,00 a 
càrrec de la partida pressupostària de grup de programa 1721 i concepte 227 del pressupost 
prorrogat de l’exercici 2023 per l’exercici 2024. 
Quart.- Aprovar la despesa pluriennal, restant condicionada a l’existència de crèdit adequat i 
suficient en els exercicis futurs, i declarar que s’assumeix el compromís d’incloure als 
Pressupostos de l’exercici 2025 i l’exercici 2026, per import de 12.650,00 i amb càrrec a 
l’aplicació pressupostària grup de programa 1721 concepte 227 de l’anualitat prevista, llevat 
que  
 
 
 
s’anticipés el finançament previst, en cas del qual s’incorporaria al Pressupost de l’any 
corresponent mitjançant l’oportuna modificació pressupostària i reajustament d’anualitats. 
 
Cinquè.- Facultar al Sr. Alcalde per a la signatura del conveni i l’adopció de qualsevol acte que 
sigui necessari per a l’execució del conveni formalitzat. 
 
Sisè.- Nomenar al Sr. Aitor Piqueras Rodes (Regidor d’Acció Climàtica, Eficiència Energètica i 
Biodiversitat) com integrant en la Comissió de seguiment, vigilància i control de l’execució del 
Conveni. 
 
Setè.- Designar a la Sra. Eva Navarro Torrens (Tècnica de Medi Ambient) com a persona 
interlocutora per a la coordinació de les tasques encomanades al Consorci. 
Vuitè.- Comunicar el present acord al Consorci per a la Gestió de Residus del Vallès 
Occidental.  

 



 

 

Novè.- Publicar el present acord al Butlletí Oficial de la Província i al portal de transparència i 
trametre el conveni signat al Registre de convenis de col·laboració i cooperació de la 
Generalitat de Catalunya. 

Pren la paraula el Sr. Aitor Piqueras que explica que tal  com es va comentar a Comissions, 
teníem l'oportunitat de realitzar aquest Conveni amb el Consorci, i el que aquest ens permet es 
obtenir un suport tècnic, ja que tenim previst implementar la taxa justa d’acord amb la nova llei 
de residus i per fer-ho de  d'una forma  més eficient i tenir un suport tècnic d’especialistes, com 
en aquest cas, son els  del consorci, formalitzem aquest Conveni, el qual  no només ens 
ajudarà a establir la taxa justa, si no fer un seguiment de tot el que té a veure amb la recollida 
de residus, i el seguiment del propi acompliment  del contracte amb l’empresa que tenim, amb 
millores de eficiència en el servei etc. 

Es tracta de  una persona que vindrà un cop a la setmana, aquí a l’Ajuntament i és un Conveni 
que, en vistes de dos anys, acabaria el 2026 i ens ajudaria a la implementació i el futur 
seguiment de la nova taxa. 

Pren la paraula el Sr. Raúl Aviles que demana que quan parlem d'aplicació de la taxa justa, 
exactament, de que s’està parlant i que podem esperar els ciutadans de Vacarisses. 

I també planteja  respecte el Conveni a la Pagina 7, en concret a la clàusula 3ª de finançament 
d'activitat encarregada, hi ha una taula de costos, que creu que  no esta ben  plantejada. 

El Sr. Raúl Aviles diu que aquesta clàusula parla per una banda, de les diferents exercicis, 24 a 
25 i 26, després estableix  jornades per setmana, ( jornades de 7 hores ), i cost per jornada. I 
diu que no lliga una cosa amb l’altre ja que en el cost per jornada posa 12.650 euros i diu que 
entén que és cost anual i potser, llavors, si és el cost anual s’hauria de recollir les jornades 
anuals previstes, ja que recollir una jornada setmanal en el benentès que també hi ha períodes 
de vacances en el que no està prevista la intervenció d'aquest suport, i diu que igual potser 
podíem parlar de jornades anuals, i cost total anual. 

Continua dient el Sr . Aviles que després hem vist que hi ha un preu jornada addicional  de 500 
€  en el cas de que fos necessari, no? I entén que  també es controlarà aquestes jornades 
addicionals que no es vagin mes enllà de lo necessari. 

Pren la paraula el Sr Aitor Piqueras  que diu que  en relació la taula, es la que establia el propi 
o conveni i li diu al Sr. Aviles que es tal qual ho ha explicat es tracta de una jornada a la 
setmana. I continua dient que les jornades que no es puguin dur a terme es substituiran amb 
altres dies i en en relació als 500 euros per suport en material, òbviament, controlarem que no 
es desfasi i que serien en situacions especials que ho requerissin i nomes en aquests casos es 
tibaria d’aquest suport . 

Pel que fa la taxa justa, explica el Sr Piqueras ens trobem obligats per la llei de residus - la 
nova llei de residus i sols contaminats- , i diu que per establir aquesta  taxa justa tenim tot l'any 
per estudiar com es tira de endavant, i comenta que la seva idea es que l’any vinent pugui ser 
efectiva, i trobar la forma d’establir la taxa més justa pel ciutadà/ana, en  relació al principi de 
qui  contamina més paga mes. 

Pren la paraula l’Alcalde que diu que en  referència amb la taxa justa, que hi ha alguns 
municipis, com per exemple Manlleu i que la idea, bàsica és que hi ha un cost fixe, és a dir, per 
exemple la recollida escombraries, doncs hi ha un cost fixa de 150 euros, i llavors, amb funció 
de les aportacions o de les no-aportacions, hi ha un variable que pot ser 30, 40, 50 i per tant, 
aquelles persones que treguin, sobretot es fa amb la orgànica i amb la resta, ja que el que es 
vol és potenciar, que es tregui l' orgànica i que hi hagi el menys resta possible. 

Per tant, en funció de les aportacions que facis, d'una cosa i de l'altra, hi ha un variable es a dir 
si tu fas bé, doncs, pagaràs el que toca ,si per exemple treus molta resta, que vol dir que   no 
fas bé, el reciclatge , doncs, et pujarà, diguéssim, el variable aquest. 



 

El Sr Antoni Masana diu que per  agafar be la idea esta be mirar-se com ho fa Manlleu perquè 
és un municipi que fa ja  mes de un any que ho té implantat, i malgrat que no te res a veure 
amb Vacarisses, però com exemple fa que s’entengui perfectament que és la taxa justa. 

Pren la paraula el Sr. Raúl Aviles que diu  que entén llavors que el model actual del porta a  
porta ,a partir d'aquests no recursos, es replantejarà segons les necessitats que puguin sortir, o 
les aportacions que pugui fer aquest recurs. 

El Sr. Antoni Masana li contesta que  precisament, la base, per la taxa justa, és el porta a porta, 
és a dir, el porta a porta el que fa és...hi ha una canallera, en aquesta canallera, cada operari 
que agafa el covell, com que per això hi ha un codi de barres allà, comptabilitza de cada 
vegada. Llavors, aquest és la manera que tu tens de comptabilitzar les vegades que treu 
l’orgànica o que no treu l’orgànica i la resta. 

El Sr. Aviles diu que en la seva pregunta es referia a la tipologia del residu i el model de porta a 
porta entén que es manté, però diu que  potser ens podem plantar ja,  a partir d'aquí et recurs 
la freqüència de recollida d’alguns residus, o que s'incorporin a la recullida de porta a porta, 
altres residus que actualment no s'estan recollint, i que així es replantegi el porta a porta des 
d'aquest punt de vista es a dir tipus de residus o freqüència de recollida del propi residu. 

El Sr. Alcalde li contesta que ell entén que la freqüència ha recollida, no, ja que això el que fa 
es  encara és incrementar més el cost, i que el fet de fer la recollida cada dia incrementava el 
cost entre 80.000 e o 100.000 € mes per exemple, un dia entre setmana. 

El que sí estem parlant, i explica que  l'altre dia van tenir una reunió, és de quina manera, 
podem fer que es recullin més residus, per exemple  amb el tèxtil el que estic pensant, per 
exemple, amb l'oli I amb això sí que hi estem treballant. 

 

Sotmesa la proposta a votació  
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EN CONTRA             

ABSTENCIONS X           

 

2.- SOBREVINGUTS.- 
 
No hi ha  
 
3.- PART DE CONTROL I SEGUIMENT DE LA GESTIÓ CORPORATIVA.- 
 

3.1.- 3.1.-DONAR COMPTE DE LES ACTES DE LES SESSIONS ORDINÀRIES 
CELEBRADES PER LA JUNTA DE GOVERN LOCAL ELS DIES 18  I 27 DE DESEMBRE DE 
2023, 8 I 16 DE GENER DE 2024.- 

3.2.- DONAR COMPTE DELS DECRETS DICTATS DES DE LA CELEBRACIÓ DE L’ÚLTIMA 
SESSIÓ ORDINÀRIA (Alcaldia, del 554/2023 de 5/12/2023, al 590/2023 de 3/1/2024, i de 
l’1/2024 de 3/1/24, al 8/2024 de 15/1/2024), (Turisme, Comerç i Consum, l’1/2024 de 9/1/2024), 
(Esports, el 12/2023 de 21/12/2023), (Educació, el 42/2023 de 18/12/2023), (Acció Social, del 
62/2023 de 3/1/2024, al 66/2023 de 13/12/2023, i de l’1/2024 de 10/1/2024, al 5/2024 de 
17/1/2024), (Innovació, Comunicació i Transparència, de l’1/2024 de 9/1/2024, al 2/2024 de 
10/1/2024), (Obres i Serveis, Gestió de l’Aigua i Nuclis, del 22/2023 de 13/12/2023, al 27/2023 
de 20/12/2023, i de l’1/2024 de 4/1/2024, al 2/2024 de 8/1/2024), (Joventut, el 8/2023 de 



 

20/12/2023, i l’1/2024 de 9/1/2024), (Acció Climàtica, Eficiència Energètica i Biodiversitat, del 
8/2023 de 8/1/2024, al 13/2023 de 21/12/2023, i l’1/2024 de 16/1/2024), (Cultura, Festes, 
Patrimoni i Arxiu Històric, el 7/2023 de 12/12/2023), (Organització Interna, l’1/2024 de 5/1/2024), 
(Sanitat, de l’1/2024 de 11/1/2024, al 2/2024 de 17/1/2024), (Tinença Responsable i Benestar 
Animal, l’1/2024 de 11/1/2024), (Hisenda, del 12/2023 de 19/12/2023, al 15/2023 de 
30/12/2023).- 

 
 
3.3.-DONAR COMPTE DEL NOMENAMENT DE PERSONAL FUNCIONARI I DE LA 
CONTRACTACIÓ DE PERSONAL LABORAL.- 
 
 
3.4.-DONAR COMPTE DEL DECRET DE L’ALCALDIA NÚM.42/2024 DE PRENDRE 
CONEIXEMENT DE LA BAIXA DEL SENYOR JUAN PABLO GARRIDO SÁNCHEZ DEL GRUP 
MUNICIPAL VEÏNS PER VACARISSES.- 
 

DECRET DE L’ALCALDIA NÚM.42 /2024 
 
 

En data 17 de gener de 2024, amb núm. de registre d’entrada 318/2024 el Sr. Juan Pablo 
Garrido Sánchez ha presentat la sol·licitud de baixa del Grup Municipal de Veïns per Vacarisses 
(VxV), del qual formava part des de que va prendre possessió del càrrec de regidor el dia 17 de 
juny de 2023, després de les eleccions municipals de data 28 de maig de 2023, amb la voluntat 
de passar a ser regidor no adscrit.  

Vist l’informe de Secretaria de data 18 de gener de 2024. 

Considerant allò que disposen el arts.  20.1.c, 46.2.e i 73.3 de la LRBRL, i 50 i 51 del TRLMC i 
supletòriament els  arts. 122.3 i 132.2 del ROF. 
 

En virtut de l’article 21 de la Llei 7/85 de 2 d’abril reguladora de les bases de Règim Local. 

RESOLC 
 

Primer.- Prendre coneixement de la baixa del senyor Juan Pablo Garrido Sánchez del Grup 
Municipal Veïns per Vacarisses (VxV), presentada per sol·licitud de 17 de gener de 2024 per 
part, quedant integrat com a regidor no adscrit.  

Segon.- Notificar al grup polític de Veïns per Vacarisses la baixa del grup del senyor Juan Pablo 
Garrido Sánchez  

Tercer.- Que s'informi al Regidor que passa a ser Regidor no adscrit a cap grup polític i que 
continua gaudint dels drets i deures propis de tot regidor d’acord amb els articles 6 a 22 i 95 del 
Reglament d'Ordenació, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals aprovat per Reial 
decret 2568/1986, de 28 de novembre, a excepció de percebre la dotació econòmica establerta 
pels grups municipals, ni respecte del component fix ni del variable. 

Quart.- Donar trasllat al ple de la baixa del senyor Juan Pablo Garrido Sánchez del Grup 
Municipal Veïns per Vacarisses (VxV) en la primera sessió 
 
 
4.- INFORMES PRESIDÈNCIA.- 
 
Pren la paraula el Sr. Alcalde que diu que el nombre de queixes per de l’abocador han estat 4 i 
en total son 1379 queixes. 
 
Atur que ha pujat en 2 persones 7,95 %     8,7 %  d’homes i 7,82 % de dones. 



 

 
El Sr. Alcalde diu que aquest mati s’ha fet la taula de l’aigua i vol transmetre unes dades que 
han sorgit arran  de posar el comptadors digitals i esmenta que a traves de la facturació s’han 
adonat que hi ha algunes factures telemàtiques que donen unes mesures molt mes exactes i 
pràcticament conten la “gota” i en conseqüència hi ha hagut un augment de la facturació ja que 
els comptadors mecànics no son tan eficients com els digitals i comenta que durant aquest 
mesos s’han pogut avisar  a 150 usuaris/es del fet que tenien una fuita interna extrem aquest 
que amb l’anterior model resultava impossible de detectar les fuites internes i esmenta que de 
vegades es difícil detectar una fuita a una vivenda si aquesta es produeix enmig del pati. 
Aquesta optimització a produït un estalvi del 7% de l’aigua consumida i de externes s’ha 
estalviat un 14 % que sumat al 7 % anterior fa un total de un 21 % que equival a 105.000 m³ 
d’aigua  estalviats. 
 
Gracies a les deteccions de les fuites esmentades fa que el rendiment de la xarxa hagi pujat 
fins gairebé el 80 % I explica el Sr. Alcalde que a la Diputació a partir del 85 % de rendiment de 
xarxa ja no dona subvencions ja que considera que es una pèrdua que va associada a si es 
troben fuites o no. 
 
Esmenta també el Sr Alcalde que s’havia arribar a pèrdues del 60 % a la xarxa I que es habitual 
els municipis perdin de l’ordre del  40-50 % I en conseqüència manifesta que aquesta es una 
inversió que es considera de les ben fetes en els darrers anys  
 
5.- PRECS I PREGUNTES.-  
 
Pren la paraula el Sr iker Heredia que diu  que avui no li dirà res al Sr. Alcalde en referència al 
quadre del Rei però que resta pendent , perquè, com ho entendrà, te que està a la sala de 
plens  i comenta que queda pendent de mesures legals, ja que es de llei que estigui a la sala  
Continua la seva intervenció el Sr Heredia dient que han estat veient queixes constants 
d’intents d’assalt  a vivendes i inclús de robatoris i es pregunta si tots el casos han arribat a 
tenir constància la Policia o fins i tot si tots els casos que es reporten son certs. 
Tot i això, diu, que es pot comprovar que la inseguretat es un problema principal per molts 
veïns de Vacarisses i comenta el Sr  Heredia, adreçant-se a l’equip de Govern, tot dient que 
sembla que “passin” completament de la inseguretat al municipi. 
 
Continua el Sr. Iker Heredia dient que per altre banda ens trobem al PSC dient que no son 
problemes reals dels veïns de Vacarisses i que la inseguretat es alarmisme de VOX i per altre 
els comentaris de UIP-JUNTS on diuen que Murcia i La Rioja son les Comunitats Autònomes 
mes insegures d’Espanya i diu el Sr. Heredia que qualsevol  persona amb sentit comú es creu 
aquesta afirmació. 
 
Continua el Sr. Iker Heredia dient que tot i que ja varen presentar una moció sobre la seguretat 
municipal la qual fou denegada per tots els partits tret de LA VOZ de Vacarisses, insisteix en 
que l’Ajuntament tingui com a prioritat la seguretat municipal, tot veient els casos que tenim en 
els municipis del voltant i inclús en el nostre cada vegada mes. 
 
Pren la Paraula el Sr Antoni Masana que diu que no per repetir una mentida, el final es 
convertirà en veritat. I diu que això que diu el Sr Heredia no es cert, que es tracte de un discurs 
que des de VOX per fer  això que la gent tingui por, que hi  ha inseguretat i assevera el Sr 
Alcalde que no es veritat. 
L’Alcalde s’adreça personalment al Sr. Heredia dient que no sap ja quantes vegades li ha dit 
que Vacarisses es un dels pobles amb menys robatoris de la comarca, i diu que no es per que 
ho digui ell sinó que son les dades que els donen els Mossos de Terrassa. 
 
Per tant, continua el Sr. Alcalde dient-li al Sr. Heredia que  tot el que diu vostè és pura la 
invenció i mentides del seu partit com ens tenen acostumats últimament. 
 
Li diu el Sr. Alcalde que això que diu de vacarisses , no es cert i no sap si a La Rioja o  a Murcia  
Però el que si que li assegura es que a vacarisses no hi ha aquesta inseguretat i li explica que 
la gent no ve a dir que sent inseguretat, i explica que pel que fa als robatoris, ell personalment 
llegeix cada dia les novetats i diu que fa molts dies que no hi ha ni un cas per tant li diu que es 



 

la ultima vegada que respondrà a aquesta mena d’afirmacions i torna a dir el Sr. Alcalde que 
Vacarisses es un poble segur i que evidentment, com a tot arreu de vegades hi ha hagut 
robatoris  o passen coses, però al capdavall es un poble segur. 
 
Pren la paraula el Sr Iker Heredia que diu que onades de robatoris hi ha hagut tota la vida a 
Vacarisses i que en aquestes dates, i que normalment en els mesos de gener febrer es quan 
mes onades de robatoris es reporten al municipi , i comenta que en els diaris de l’any passat es 
van veure diversos casos de robatoris i que aquests sumats als que no surten a premsa i els 
que es guarden com a documents interns....i diu el Sr. Heredia que no sap de que riuen però el 
que no entén es el seu discurs de negació d’una realitat que diu que si que està passant a tots 
els municipis de la província de  Barcelona i diu que no es tracte de si a Vacarisses hi ha mes o 
menys inseguretat, del que es tracta es d’adoptar mesures preventives. 
 
Pren la paraula el Sr Antoni Masana que li pregunta  al Sr. Heredia que si li dona les dades dels 
robatoris demanarà perdó  públicament del que està dient. 
 
El Sr . Heredia respon que no.  
 
El Sr. Alcalde li diu que no ho farà per que sap que es una mentida. 
 
Pren la paraula el Sr. Juan Pablo Garrido que vol felicitar per la part que li toca  personalment i 
públicament, a la regidoria de governació, i a la policia local, per l’actuació  portada a terme al 
Ventaiol per un camió que va trencar un suport  i no va dir res, i han fet una molt bona feina de 
inspector “Sherlock Holmes” comentari que l’Alcalde agraeix i transmetrà. 
Buenas tardes. 
 
Pren la paraula la Sra. Isabel fernandez que diu que hi ha uns veïns a Can Serra, concretament 
al carrer Solsonès i Montsià que han demanat uns reductors de velocitat  ja que els vehicles 
que circulen per la zona van a alta  velocitat i vol saber si finalment s’instal·laran aquestes 
bandes reductores de velocitat. 
 
També comenta en al·lusió al que ha comentat el Sr. Juan Pablo Garrido en referencia al suport 
del Ventaiol i demana saber si es farà càrrec l’assegurança del camió que va impactar i se li 
respon que si.  
 
Pren la paraula el Sr. Juan Pablo Garrido que diu que aquest suport no es de FECSA  i explica 
que des de el pont del Ventaiol fins l’inici de la urbanització es enllumenat municipal  i que 
gràcies a la feina de la policia ens estalviem de l’ordre de quatre o cinc-mil euros que hauria 
d’haver pagat l’Ajuntament. 
 
Pren la paraula el Sr. Alcalde que respon a la Sra. Isabel fernandez en referencia a les bandes 
reductores de velocitat, que diu que quan hi ha una reclamació per part de un ciutadà en 
aquest sentit , el que es fa es passar-ho a policia per tal que facin un informe per determinar si 
efectivament es necessari posar-ho o no, però que no es una decisió política i diu que s’ho 
mirarà per tal de donar-li resposta de com es troba el tràmit. 
 
Pren la paraula el Sr Jesús Arasanz que diu que hi  ha hagut aquestes setmanes un parell 
d’averies  grosses al polígon industrial a la xarxa d'aigua, i demana saber quin cost han tingut 
les reparacions  
 
Pren la paraula el Sr. Pere Casas que diu que ahir va quedar resolta i que ara mateix no sap el 
cost però que ja li dirà i puntualitza que tampoc va ser molt complicada. 
 
Pren la paraula el Sr. Antoni Masana , que explica que quan hi ha una avaria al polígon, es un 
tub amb molt diàmetre i que es troba a 1-1,5 metres de fondària i això implica que un operari no 
pot per ell sol i en conseqüència s’ha de portar una màquina i que a aquest fet es suma que 
l’esmentat tub normalment no te sauló a sota  i està posat directament sobre el terreny i a la 
vista de tot això el que s’està plantejant es  passar tota aquesta canonada al voral del carrer i 
anular l’existent i diu que no sap que val aquesta modificació però el que si sap es que cada 
fegada que s’ha de fer una reparació amb les circumstancies actuals, es molt car i perillós i que 



 

estan valorant l’alternativa que ha explicat. 
 
Pren la paraula el Sr. Raúl Aviles que demana saber si rètol de la B40 de Vacarisses  si ja s’ha 
demanat ,o si està previst de posar-ho, per senyalitzar l’accés  cap al municipi. 
 
I en segon lloc planteja ,que l’any passat es va fer la prova pilot de l’Avinguda Muriel amb el 
pintat de la zona, la definició de zones d’aparcament i atès que els van  comentar que afinals 
d’any es faria un informe per evaluar el resultat d’aquesta prova pilot i demana saber si ja s’ha 
fet aquesta valoració i si els poden fer arribar. 
 
Pren la paraula el Sr. Antoni Masana que en referència al rètol de la B-40 diu s’ha demanat. 
En quant a l’avinguda Muriel casals, explica el Sr. Alcalde que l’altre dia es va reunir el cap de 
la policia local pel tema de l’estudi de mobilitat i va fer un informe al respecte i que ja el farà 
arribar. 
 
Pren la paraula la Sra. Maria Moreno que diu que han detectat que el carrer Comi cantonada 
amb Bonavista sempre ha hagut un mirall i actualment està trencat. 
Continua la Sra. Maria Moreno que diu que al Carrer Major al esta definit el seu sentit en 
pujada , esmenta que ara a l’hivern es molt dificultós ja que els cotxes i la gent caminant  
patinen, i planteja que potser la solució seria tornar a posar el carrer de baixada i que potser 
ara que ja tenim la pacificació mes ordenada , creu que se li podria donar una “volta” a la 
qüestió. 
 
La Sra. Maria Moreno li vol preguntar a l’Alcalde que han pogut veure un article al diari de 
Terrassa que feia menció al padró i als nouvinguts a vacarisses i en aquest sentit planteja unes 
qüestions, ja que a una part de l’article es fa menció a que principalment els nouvinguts son 
joves i vol saber de quina franja d’edat s’està parlant.  
També planteja que en el mateix article es comenta que la connexió de trens es dolenta i 
demana saber si s’està fent alguna cosa per solucionar-ho atès que ara mateix el cap de 
setmana no hi ha autobús i si aquest aspecte es millorarà en atenció al creixement de població. 
Fent referència al mateix article on diu la Sra. Moreno que plantejava que com hi ha un 
augment de població hi ha un augment de manteniment de serveis i demana saber si s’ha 
previst en els pressupostos del 2024. 
 
També vol plantejar la Sra. Maria Moreno que tenen entès que en el nucli ja no es podrà 
edificar mes i demana saber si es per falta d’espai o si s’han aturat les llicències per un tema de 
mobilitat. 
 
Pren la paraula el Sr. Antoni Masana que explica que aquesta noticia ve arran de que va venir 
l’agència  catalana de noticies i fan tot un seguit de preguntes i puntualitza que el que es 
desprèn de la noticia no es exactament tot el que ell va respondre i explica que el que si que va 
dir es que a Vacarisses a partir del 2000 s’ha quadruplicat la població i que com també es 
evident, que durant la pandèmia hem pujat en 700-800 habitants i pel que fa a la població jove , 
planteja que depèn del que s’entengui, però que bàsicament esta venint gent de entre 35-40-45 
anys moltes de les vegades amb fills i aclareix  que es el municipi de la comarca mes jove. 
Explica el Sr. Alcalde que el que ell va dir es que aquesta població correspon a persones que 
compren una casa de gent que marxa o be segones residencies que passen a ser primeres 
residencies i el que passa sovint de que en un habitatge on abans eren dues persones ara en 
vendre aquesta finca hi venen a viure famílies amb 2 o 3 fills i per això aquest augment de 
població. 
 
Continua el Sr. Alcalde, explicant que el tema del transport es un handicap que te Vacarisses 
però també vol puntualitzar que a ell no li agradaria que Vacarisses creixes excessivament i diu 
que creu que el que s’ha de treballar es per que els nostres joves i la nostre gent gran hagi de 
marxar de Vacarisses i explica que el que s’han de fer son polítiques d’habitatge que donin 
cobertura sobretot en aquests dos col·lectius. 
 
Continua responen el Sr. Alcalde a les qüestions plantejades i aborda el tema de l’autobús i 
explica que l’altre dia van anar a parlar amb el Director general el Sr. Oriol Martori per tal de 
poder millorar les freqüències d’autobús per tal també d’enllaçar-les amb les del tren.    



 

  
En quant al nucli urbà, explica el Sr. Antoni Masana que si que queden petits espais on es pot 
construir però que es molt poc i afegeix que de tota la població que ha vingut aquests darrers 
anys no ha suposat un creixement de població pel que fa al Nucli Urbà, està al voltant de 1.000 
habitants i a on mes ha crescut es a Can Serra ja que s’han anat construint les parcel·les que 
quedaven i també per aquesta substitució de gent que abans esmentava , que no es dona en el 
nucli. Pel que fa a la suspensió de llicencies explica el Sr. Antoni Masana es per ordenar 
urbanísticament el nucli. 
 
Pren la paraula la Sra. Maria Moreno que respon que tot això es des de on es vulgui veure ja 
que per exemple explica que si tenim una casa vella o dues amb una façana que es gran i9 que 
es pot fer una vivenda plurifamiliar per 2 -3 vivendes , potser això també faria que els joves 
vinguessin, també vol posar com exemple el terreny de la rectoria que es propietat de 
l’Ajuntament i que allà , diu, també es poden construir vivendes, malgrat que possiblement te 
un cost elevat per l’Ajuntament però ja son molts anys amb aquell terreny parat i potser es 
podria reactivar i planteja a veure com ho veuen. 
 
Contesta el Sr. Antoni Masana que diu que no veu viable posar habitatge social allà en un 
carrer on no hi passen dos cotxes i diu que un dels motius de la suspensió de llicències es 
aquest i també que s’està treballant en fer un POUM nou a Vacarisses ja que explica el Sr. 
Alcalde , que hem de planificar de quina manera hem de créixer i si volem créixer i la prioritat 
no es créixer com es va fer anteriorment, ja que el que s’ha de vetllar es per l’arrelament de les 
persones a Vacarisses i explica que si els nostres fills han de marxar de Vacarisses quan tenen 
18 – 20 anys i la gent nova que be tenen els seus fills aquí però aquests han de marxar, aquest 
sentiment de pertinença /arrelament es molt mes difícil  i apunta a que moltes famílies de 
municipis propers estan venint a Vacarisses per la dificultat dels joves de llogar o comprar en 
els seus municipis d’origen i el que s’ha de donar es prioritat a la gent jove i a la gent gran per 
tal que no marxin.   
 
Pren la paraula la Sra. Maria Moreno que diu que si tenim famílies amb fills grans que poden 
adquirir una vivenda de lloguer o compra i han de marxar de Vacarisses i no fem res  al 
capdavall els deixem marxar. 
 
Pel que fa a la rectoria la Sra. Maria Moreno diu que actualment per el carrer Montserrat ja 
passen molts cotxes per anar a l’escola, al Cuc , al CAP , i al final son molts  i per tant no vindrà 
de 20 mes . 
 
El Sr. Alcalde i la Sra. Moreno discrepen de la manera de veure el tema i el Sr. Alcalde 
resumeix davant de la inquietud de la Sra. Moreno per si que s’està plantejant fer habitatges 
per gent jove a Vacarisses, i continua explicant el Sr. Alcalde que ara mateix ja es dona la 
situació il·legal de que en habitatges unifamiliars , al pis de dalt viu una família i baix un altre , 
extrem aquest que actualment , com ha dit , es il·legal i planteja que si en determinades zones 
aquesta situació es regularitzes de la manera que ja està passant potser es donaria sortida a la 
situació que esd planteja, però que tot plegat requereix de un estudi i planteja que aquesta 
tipologia d’habitatges podrien plantejar-se prop de l’estació per exemple o prop de les vies de 
comunicació però explica que al marge de la idea política , son els tècnics els que han de 
treballar per plasmar tot plegat. 
 
Pren la paraula el Sr. Iker Heredia que vol exigir respecte ja que diu, que tots els que som aquí 
som representants d’un partit polític, representants públics i creu que el que no pot passar es 
que hi hagi per exemple una regidora que no ha intervingut en tot el ple i que l’única cosa que 
fa es riure-se’n  del que no l’interessa o del que no està d’acord i diu que malgrat entén que es 
trobin molt distants pel que fa a opinions polítiques, no entén aquests aires de superioritat fent 
al·lusions cap a ell com “facha” i al final el que demana es una mica de respecte. 
 
El Sr. Alcalde li diu que mai l’ha anomenat “facha” el que si ha dit es que el seu partit te idees 
feixistes i li diu que quan el seu partit tingui respecte per tothom ja en parlarem  
 
 
 



 

 
 

Essent les 19:45 el senyor alcalde - president dona per finalitzada la sessió de la qual estenc la 
present acta i en dono fe firmant al peu  amb el  president. 

  
EL PRESIDENT,     EL SECRETARI ACCIDENTAL , 
 
 
 
Antoni Masana i Ubach                                                    Jordi Sánchez Hurtado 
 


